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Warszawa,, dnia 6 czcrwca 2O75

Kraiowa Komisja !Ękonawcza
N§ZZ Pracowników loli§i w
warszawie
ul. Puławska 148/źW
Oż-6U Warszawa

Sxngwna Pani Przewodniczącą
Poniżej pragItę przed§tawiś rozliczełie podjętych dziatań pr7§3 EurapejsĘ Sundację Pomocy Prałvnei,
zgodnie a zAwaŃą Umową Zlecenia z dnia 4 grudnia zfla pomiędry Krajową Komisją Wykonawcą
Niezależnego Samorządnego ZwĘzkuZłwoóowąa Pracgwników Policji, a EuropqisĘ Fundacją Pomocy
Prawnej, na dzierl przygotowania ninieiłzego pisma:

l. W pierwszei kolejności pragnę wskarać, iż Europejska Fundacj,a Pomocy Prawnej pod;ręta

kompIeksowe działania w celu zbadania podstaw prawnych braku waloryzacli wynagrodzeń
praco*rników poliq'i, jak ńwnież rl-iafania maiące na celu ustalenie odpowiedzialności
organ6w administracji tządorłlej na etapie przygotowywania projelctu u§tawy bućźctowei które
to nasĘpnie u§tawy buclżelowe latach żU1-2014 nie uwzględnialy rłzrostu wynagrodzeń
Pracowników Policji- Brak waloryzacji wynagroclzń Pracourników Policjł spowodowany byl
uksztaltowaniem wskaźnika wzro§fu łyynagd"zert na poziomie 1(§%, co stoi w sprzeezności z
zasadami dotycząrymi walłryzaeji wynagrodzeń ujętymi w ustawie o kształtowaniu
łvlmagrodzert w państwowei sferze budżetowej- Strona rządawa, chcąc zanvozźć wzrost
wynagrodzot w państwowej sfurze budźrtowei wykorzystała mechanizm, w którym zgodnie z
zasadami wyrażonymi w wyźej przywolanej ustawie. istotrry wpływ na określenie wysokości
rłlskaźnika wzrostu wynagrodzeń wywiera stanowisko komisii Trójstronnej. z uwagi na
poglębiający sĘ konflikt w Komicji Trójstronnej, oraz zawieszenie qdziału strorry nviqrkowei,
która od 2011 roku nie była dolna do podjęcia wiąĘcych uchwal, to Rada Ministrów określała
wysokoćć wskaźnika wzrostu wynagrodząt na poziomie Iffi %, kt6rą to warto§ć spowodowala
brak waloryzacji wynagrodzeń Pracowników PolĘi. Odpowiedńalnł§ć. za ten stan vary
§poceyrĄ,a na dysponeneie budżetu na urynagrodzenia pracowników policji - Ministrze §praw
Wewnę§zrrycĘ lvft'nistrze Finansów. jak§ organie preygotowującym projekt ustawy
budżetowei a także Radzie Ministrów odpowiedzialnej za projekt usiaw budźrtowych, w
których wskaźnik wzro§tu wynagrcdaeń nie wzrastał. Fundacja w celu określenia w jaki sposób
doszło do narwzenia przepisów pr"śz, Radq Minśtrów, pod}ęła konieczrre badania nad
§po§obem przymlawania waloryzacił jei vtysoko§ci, w celu prrygotowania odpowiedniei
strategii o.raz zbadaaia odpowiedzialności organów administrac§ a nasĘpnie przygotowania
dokummtacjł * fym pism proce§OwycĘ oraz pism do organów artministracji publicanej,
mających na celu wypłatę zwalotyzawanych wynagrodzeń, fundacja pod)ęra szerokie badania
legislacyl'ne.

Ponadto w celu ustalenia odpowiedzialności organów admini§tracji rządow{ a brak
waloryraĄi Europejska Funda§a Pomocy Prawnei wystosowala:
1. Wniosek do Minittra Spraw Wewnętrznych w sprawie waloryzacji wynagrodzeń

pracowników polrql na 2§l5.
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